
 

RO.0007.10.0024 

Rada Miejska w Wolborzu 

Protokół 

VI Sesja Rady Miejskiej w Wolborzu w dniu 28 sierpnia 2024 

Obrady rozpoczęto 28 sierpnia 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 12:05 tego samego 

dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków 

Obecni: 

1. Arkadiusz Bąbol 

2. Dorota Bedyniak-Walaszczyk 

3. Joanna Biniek 

4. Krzysztof Czapla 

5. Barbara Dziubałtowska 

6. Marek Gajda 

7. Łukasz Jagiełło 

8. Bogumiła Jagodzińska 

9. Anita Kiszczak 

10. Zbigniew Klewin 

11. Bogdan Pytel 

12. Bronisław Rożek 

13. Janusz Swarbuła 

14. Paweł Swarbuła 

15. Gabriel Zaremba 

 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyły następujące osoby: 

1. Andrzej Jaros – Burmistrz Wolborza 

2. Dymitr Jędryka – Zastępca Burmistrza Wolborza  

3. Izabela Midera – Skarbnik Gminy   

4. Elżbieta Bijoch – Sekretarz Gminy  

5. Grzegorz Adamczyk – dyrektor SP w Wolborzu 

6. Anna Drozdowska – dyrektor SP w Goleszach Dużych 

7. Dorota Gieszcz – dyrektor SP w Komornikach  

8. Wiesława Gralińska - dyrektor SP w Komornikach od 1 września br. 

9. Iwona Glejzer – dyrektor przedszkola samorządowego w Wolborzu  

10. Ewa Wąchała - dyrektor przedszkola samorządowego w Wolborzu od 1 września br. 

11. Marzena Kusideł – Kierownik MOPS 

12. Ewelina Hak – p.o. dyrektora WCK 

13. Kamila Dubilas – p.o. Dyrektora MOK w Piotrkowie Tryb. 

14. Magdalena Wnukiewicz – dyrektor MBP  



 

15. Iwona Czapla – prezes Stowarzyszenia na rzecz Szkoły w Proszeniu  

16. Zbigniew Klauz – Wiceprezes KOM-WOL  

17. Sołtysi z terenu Gminy Wolbórz  

 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Głosowano w sprawie 

przyjęcia protokołu z V sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Dymitr Jędryka zastępca Burmistrza – zwróciła się z wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w miejscowości Lubiaszów oraz o 

wprowadzenie do porządku obrad 3 uchwał zmieniających uchwały z 28 lutego 2024 roku  

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków na realizację zadania pn. „Wykonanie remontu czterech zabytkowych 

konfesjonałów w parafii św. Mikołaja Biskupa w Wolborzu” w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków; na realizację zadania pn. „Wykonanie instalacji SSP w Kościele 

Parafialnym pw. Świętego Mikołaja Biskupa w Wolborzu” w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków; na realizację zadania pn. „Remont dachu zabytkowej kaplicy cmentarnej 

św. Anny w Bogusławicach” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin poddał pod głosowanie 

wniosek o zmianę porządku obrad.  

 



 

Głosowano w sprawie 

zmiany porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

3. Sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym: 

W dyskusji wzięli udział: 

 a) Przewodniczącego Rady Miejskiej; 

24 czerwca - w lesie w Pieńkach Karlińskich gmina Moszczenica odbyły się uroczystości 

upamiętniające jedną z najtragiczniejszych zbrodni dokonanych przez hitlerowskiego okupanta w 

naszym regionie podczas II wojny światowej; 

05 lipca – udział w podsumowaniu XXIII Spartakiady Władz Samorządowych Powiatu 

Piotrkowskiego – jako samorząd Gmina Wolbórz zajęła I miejsce, I miejsce w kategorii kobiet 

zajęła również Katarzyna Krośnia Sołtys Młoszowa; 

06 lipca – udział w pikniku sołeckim w Lubiaszowie; 

07 lipca - w Kolegiacie Wolborskiej zainaugurowany został cykl wydarzeń w ramach 

Koncertowego Lata. Wystąpił zespół „Zelowskie dzwonki”. 

19-21 lipca – wizyta z delegacją w partnerskiej Gminie Jabłonka na Dniach Orawy; 

26 lipca – udział w przeglądzie dróg powiatowych na terenie gminy Wolbórz wraz z władzami 

powiatowymi; 

30 lipca – Sesja nadzwyczajna zwołana na wniosek Burmistrza; 

03 sierpnia – udział w Ogólnopolskiej Wystawie Kynologicznej w Bogusławicach; 

21 sierpnia – udział w Koncercie w Kolegiacie Wolborskiej w ramach koncertów letnich; 



 

23 sierpnia – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego; udział w zebraniu wiejskim w Sołectwie Lubiaszów na którym mieszkańcy podjęli 

decyzje o  przeznaczeniu środków z funduszu sołeckiego na rok 2025.  

24 sierpnia – udział w pikniku sołeckim w Psarach Witowskich,  

25 sierpnia – udział w dożynkach parafialnych w Parafii Golesze;  

26 sierpnia – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia; 

27 sierpnia – udział w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 

 

 b) Burmistrza Wolborza 

W okresie międzysesyjnym rozstrzygnięto przetargi –  

1) II etap budowa drogi w Janowie 300 metrów – firma PEUK Piotrków Tryb. 418 tys. zł; 

2) Modernizacja domu ludowego w Polichnie – Marbud Marcin Pietrzak Tomaszów Maz. 

1 596 540 zł,  

3) Modernizacja budynku OSP w Polichnie – również Marbud Tomaszów Maz. 489 400 zł; 

4) Dowóz uczniów do szkół na terenie gminy – firma Darbus – 303960 zł.  

24 czerwca - w lesie w Pieńkach Karlińskich gmina Moszczenica odbyły się uroczystości 

upamiętniające jedną z najtragiczniejszych zbrodni dokonanych przez hitlerowskiego okupanta w 

naszym regionie podczas II wojny światowej; 

06 lipca – udział w pikniku sołeckim w Lubiaszowie; 

07 lipca - w Kolegiacie Wolborskiej zainaugurowany został cykl wydarzeń w ramach 

Koncertowego Lata. Wystąpił zespół „Zelowskie dzwonki”. 

08 lipca - w Kuznocinie odbyło się wiejskie zebranie podczas którego wybrano nowa sołtyskę 

Dagmarę Feja 

15 lipca - udział w spotkaniu z seniorami, podczas którego rozmawiano z farmaceutą nt. 

niepoprawnej farmakoterapii. Spotkanie zostało zorganizowane przez Miejski Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Wolborzu; 

26 lipca – udział w przeglądzie dróg powiatowych na terenie gminy Wolbórz wraz z władzami 

powiatowymi; 

29 lipca -  Burmistrz wręczył akty nadania stopnia awansu zawodowego nauczycielom 

mianowanym zatrudnionym w szkołach, dla których Gmina Wolbórz jest organem prowadzącym. 

W tym roku akt mianowania odebrało 6 nauczycieli ze szkół podstawowych w Wolborzu, w 

Komornikach oraz Szkoły Podstawowej w Goleszach Dużych. 



 

 

30 lipca – Sesja nadzwyczajna w związku z potrzebą wprowadzenia zmian w budżecie; 

31 lipca – powierzono obowiązki od 1 sierpnia pani Ewelinie Hak p.o. dyrektora WCK w 

związku z rezygnacją ze stanowiska Pani Kamili Dubilas 

01 sierpnia – comiesięczna narada z Sołtysami Gminy Wolbórz; 

03 sierpnia – udział w Ogólnopolskiej Wystawie Kynologicznej w Bogusławicach; 

07 sierpnia - udział w posiedzeniu Stowarzyszenia „POMAGAMY”, podczas którego podjęto 

decyzje o udzieleniu wsparcia finansowego Miastu Tomaszów Mazowiecki, w związku ze 

zniszczeniami spowodowanymi gwałtowną burzą; 

09 sierpnia - Burmistrz wręczył seniorom opaski monitorujące stan zdrowia, tzw. opaski 

bezpieczeństwa. Zakup opasek współfinansowany został ze środków dotacji celowej Budżetu 

Państwa. Projektem kieruje MOPS w Wolborzu; 

11 sierpnia - udział w koncercie w ramach Koncertowego Lata w Kolegiacie. Tym razem 

muzycznie królował Barok. 

22 sierpnia - spotkał się na terenie farmy wiatrowej z  wiceministrem klimatu i środowiska 

Miłoszem Motyką oraz z prezesem TAURON Polska Energia Grzegorzem Lotem. 

24 sierpnia - udział w pikniku sołeckim w Psarach Witowskich. Piknik zorganizowany został w 

ramach projektu pn. „Zakup namiotu i zestawów biesiadnych oraz organizacja imprezy 

integracyjnej przy współpracy Koła Gospodyń Wiejskich dla mieszkańców wsi Psary 

Witowskie"; 

25 sierpnia – udział w Dożynkach Parafialnych w Goleszach Dużych; udział w ostatnim z 

koncertów letnich w Kolegiacie. Tym razem usłyszeliśmy muzykę celtycką, szkocką, irlandzką 

oraz klasyczną 

26 sierpnia – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia; udział w 

zebraniu wiejskim w Psarach Starych, podczas którego podziękowano dotychczasowej Sołtysce. 

Danuta Gwóźdź po 25 latach sprawowania funkcji Sołtysa Psar Starych przekazała obowiązki 

nowo wybranej Sołtysce Karolinie Bąbol. 

27 sierpnia – udział w posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu; 

Burmistrz zaprosił wszystkich na  

Gminne zawody sportowo-pożarnicze, które odbędą się 31 sierpnia 2024r. na stadionie miejskim 

w Wolborzu.  

Piknik do Sołectwa Lubiatów 31 sierpnia 2024 r.  



 

Rowerowy Rajd Modrzewskiego organizowany przez WTKiT 7 września 2024 r.  

Dożynki Gminno-Parafialne 8 września 2024 r.  

Burmistrz Wolborza Andrzej Jaros oraz Rada Miejska w Wolborzu – podziękowali pani Kamili 

Dubilas za 7 lat pracy na stanowisku dyrektora WCK, Iwona Glejzer dotychczasowa dyrektor 

Przedszkola Samorządowego w Wolborzu, Dorota Gieszcz dotychczasowa dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Komornikach. Po podziękowaniach były nominacje i gratulacje dla nowych 

osób, które objęły stanowiska dyrektorskie w oświacie. Dyrektorem przedszkola w Wolborzu 

została Ewa Wąchała, dyrektorem Szkoły Podstawowej w Komornikach wybrano Wiesławę 

Gralińską, a p.o. dyrektora WCK będzie przez najbliższy rok Ewelina Hak. 

 

4. Przedstawienie i rozpatrzenie: 

 a) informacji na temat zbiorowego dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 

gminy Wolbórz, 

Zbigniew  Klauz Wiceprezes KOM-WOL - poinformował,  iż obowiązki z tytułu zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę w gminie Wolbórz zostały podzielone na dwa podmioty. Gmina Wolbórz 

realizuje zadania inwestycyjne (budowa, przebudowa, rozbudowa, modernizacja), natomiast 

eksploatacją urządzeń wodociągowych w tym zakresie zajmuje się Spółka ,,KOM-WOL”. Spółka 

w 2023 roku eksploatowała pięć wodociągów: Wolbórz; Polichno; Żywocin; Swolszewice Duże; 

Kuznocin jako ujęcie rezerwowe. Długość sieci użytkowanej przez Spółkę wynosiła 151,48 km. 

Podłączonych  do gminnej sieci było 3152 odbiorców. W stosunku do roku poprzedniego nastąpił 

wzrost ilości odbiorców o 35. Zwodomierzowanych było 3171 przyłączy. Liczba zamontowanych 

wodomierzy to 4994 szt. w tym podliczników 1651 szt.,  Sprzedaż wody wyniosła łącznie 568 000  

m3 tj. o 5,7% mniej  niż w 2022 r.. Przychody z tytułu sprzedaży wody wyniosły 1 350 840,44 zł 

plus opłata abonamentowa w wysokości 86 393,17 zł. Przekazał, iż w 2023 roku zakończono 

inwestycję na hydroforni w Polichnie dzięki czemu wzrosła wydajność studni. Następnie omówił 

inwestycje zrealizowane przez Gminę oraz potrzeby remontów w przyszłości. W odniesieniu do 

oczyszczalni ścieków i kanalizacji poinformował, iż Spółka w 2023 r. miała w utrzymaniu trzy 

oczyszczalnie ścieków tj. Wolbórz, Psary Stare i Żarnowica. Łączna długość sieci kanalizacyjnej 

– grawitacyjnej i tłocznej – wynosiła 122,9 km, a ilość dostawców ścieków to 2119 

/przyłączy/nastąpił wzrost przyłączy o 59. Ilość, za które firma obciążyła dostawców, przyjęta 

przez te obiekty wyniosła  łącznie 269 604m³, w tym dopływających kanalizacją sanitarną 203 498 

m³ i 66 106 m³ dowożonych. Uzyskane przychody z tytułu dopływających ścieków kanalizacją i 

opłat abonamentowych wyniosły łącznie 1 724 037,29  zł. Szczegółowe sprawozdanie stanowi 

załącznik do protokołu.  

 b) informacji na temat działalności Stowarzyszenia na Rzecz Szkoły w Proszeniu, 

Iwona  Czapla Prezes Stowarzyszenia na Rzecz Szkoły w Proszeniu -  przedstawiła 

sprawozdanie za rok 2023 z działalności Szkoły Podstawowej im. Miry i Tadeusza Sygietyńskich 



 

w Proszeniu oraz oddziału przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Proszeniu, które 

prowadzone są przez  Stowarzyszenie na Rzecz Szkoły w Proszeniu. Na koniec sierpnia  2023 

roku do szkoły uczęszczało 63 uczniów do przedszkola 56 przedszkolaków. Zatrudnionych na 

umowę o pracę pracowników pedagogicznych – pełen etat 16 osób, ½ etatu 16 osób, główne 

miejsce pracy 21 osób. Pracownicy administracji i obsługi – 5 osób ( 5 etatów). Z przedstawionej 

analizy uczniów wynika że na przestrzeni lat ilość uczniów/przedszkolaków wzrasta. Na rok 

szkolny 2024/2025 razem do szkoły uczęszczać będzie 132 dzieci. Omówiła wyniki klasyfikacji 

rocznej oraz osiągniecia najlepszych uczniów oraz inicjatywy realizowane przez Szkołę. Dotacja 

roczna przekazana przez Gminę Wolbórz w 2023 roku wyniosła 1 848 095,50 zł. Szczegółowe 

sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

 c) informacji na temat organizacji funkcjonowania placówek oświatowych w Gminie Wolbórz 

w nowym roku szkolnym 2024/2025, 

Elżbieta  Bijoch Sekretarz Gminy – poinformowała, iż  gmina Wolbórz jest organem 

prowadzącym dla czterech placówek oświatowych. Jest to szkoła podstawowa imienia Władysława 

Jagieły w Wolborzu, szkoła podstawowa imienia Stefana Żeromskiego w Goleszach Dużych, 

szkoła podstawowa imienia Jana Pawła II w Komornikach oraz przedszkole samorządowe w 

Wolborzu. Na terenie gminy funkcjonuje również szkoła podstawowa w Proszeniu oraz 

niepubliczne przedszkole oraz żłoby. Szkoła podstawowa w Proszeniu im. Miry i Tadeusza 

Sygietyńskich, prowadzona przez Stowarzyszenie na Rzecz Szkoły w Proszeniu z liczbą dzieci w 

szkole podstawowej 81 i w oddziałach przedszkolnych 52, domowe przedszkole i żłobek 

Promyczek prowadzone przez panią Annę Jeżak. W roku szkolnym 2024/2025 do placówek 

prowadzonych przez gminę Wolbórz będzie uczęszczało do szkół podstawowych 609 dzieci, do 

przedszkola samorządowego w Wolborzu 128 wychowanków, do oddziałów przedszkolnych przy 

szkołach podstawowych będzie 109 dzieci. Jeśli chodzi o rok szkolny 2024/2025, w 

poszczególnych placówkach liczba dzieci przedstawia się następująco -  W szkole podstawowej w 

Wolborzu będzie 399 dzieciaków, w szkole podstawowej w Goleszach dużych 143 oraz w oddziale 

przedszkolnym 75, szkoła podstawowa w Komornikach 67, oddział przedszkolny 34. Przedszkole 

samorządowe w Wolborzu 128 wychowanków. W placówkach oświatowych funkcjonować będzie 

szkoła podstawowa w Wolborzu 20 oddziałów, szkoła podstawowa w Goleszach Dużych 9 

oddziałów i 3 oddziały przedszkolne, szkoła podstawowa w Komornikach 7 oddziałów i 2 oddziały 

przedszkolne, przedszkole samorządowe 6 oddziałów. Szkoła podstawowa w Wolborzu zatrudniać 

będzie 47 nauczycieli. Szkoła podstawowa w Goleszach Dużych będzie zatrudniać 31 nauczycieli. 

Szkoła podstawowa w Komornikach będzie zatrudniać 23 nauczycieli. Szkoła podstawowa w 

Przedszkole w Wolborzu 14 nauczycieli. W szkołach przeprowadzono prace porządkowe, prace 

pielęgnacyjne na obiektach przedszkolnych oraz niezbędne remonty. Szkoły są gotowe do 

rozpoczęcia roku szkolnego. 



 

Radna Joanna Biniek - zwróciła uwagę, iż w budżecie na rok 2024 na świetlice szkolne 

zaplanowano wydatki w kwocie 500 tys. zł, wobec czego zwróciła się z prośbą o przedstawienie 

sprawozdania z działalności świetlic. 

Sekretarz Gminy Elżbieta Bijoch – poinformowała, iż świetlice szkolne pełnią funkcje 

opiekuńczo-wychowawcze. Zagospodarowują czas wolnych dzieci pomiędzy przyjściem do 

szkoły, a rozpoczęciem zajęć dydaktycznych i później odjazdami autobusów świetlicy zatrudnieni 

są nauczyciele. Zadeklarowała, iż sprawozdanie zostanie przedłożone. .  

Radna Joanna Biniek -  następnie zwróciła uwagę, iż w tym planie wydatków na zadania 

oświatowe, na zakup materiałów i pomocy dydaktycznych na świetlicę w Wolborzu przeznaczono  

3100 zł, na Golesze 2500 zł. Zwróciła się z pytaniem, czy zostały poczynione jakieś zakupy już w 

tej chwili, a jeżeli nie, to jakie są plany na wydatkowanie tych środków. 

Sekretarz Gminy Elżbieta Biniek – poinformowała, iż wydatki są czynione na bieżąco w miarę 

potrzeb, ale trudno w tej chwili powiedzieć co zostało zakupione.  

Radna Joanna Biniek – zwróciła się z pytaniem czy Szkoła Podstawowa w Wolborzu bierze 

udział w projekcie „Aktywna Szkoła” tak jak Szkoła w Proszeniu? 

Grzegorz Adamczyk Dyrektor SP w Wolborzu – poinformował, iż Aktywna szkoła to program, 

który jest trzyczęściowy. Zawiera takie trzy bloki. Jednym z tych bloków są animatorzy na orliku 

i w tej części tego programu bierzemy udział w ramach projektu zatrudnieni są animatorzy . W 

pozostałych częściach nie bierzemy udziału, ponieważ program dotyczył hali sportowej i pracy w 

weekendy. Zwrócił uwagę, iż w wakacje, jakiekolwiek zajęcia w hali sportowej nie mają absolutnie 

żadnego sensu i racji bytu ze względu na panujące tam warunki. Latem w hali sportowej 

temperatura przekracza 30 stopni, obiekt nie jest klimatyzowany, w związku z tym organizowanie 

zajęć dla dzieci w soboty i w niedzielę w hali sportowej jest kompletnie nieuzasadnione i nie 

spotkałoby się z akceptacją uczestników.  

Radna Joanna Biniek – zwróciła się wobec tego z pytaniem jakie aktywności odbywają się na 

Orliku w ramach programu? 

 Grzegorz Adamczyk Dyrektor SP w Wolborzu – poinformował, iż w tej chwili nie ma takiej 

wiedzy.  

5. Ocena przygotowań placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 

2024/2025. 

Marek Gajda Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia - 26 sierpnia 

Komisja Oświaty Kultury, Sporów i Zdrowia sprawdziła stan przygotowania placówek 

edukacyjno-wychowawczych do Nowego Roku Szkolnego. Komisja odwiedziła  szkołę 

podstawową z oddziałami przedszkolnymi w Komornikach, Goleszach Dużych oraz przedszkole 

samorządowe i szkołę podstawową w Wolborzu, zwracając szczególną uwagę na techniczny aspekt 

przygotowań. W żadnych z wymienionych placówek nie stwierdzono uchybień mogących opóźnić 



 

rozpoczęcie nowego roku szkolnego. Podkreślił, iż  dzięki dużym nakładom inwestycyjnym w 

ostatnich latach na modernizację i rozbudowę szkół w Komornikach i Goleszach Dużych, warunki 

do nauki i pracy w tych placówkach są komfortowe. Nieprzypadkowo największym wyzwaniem 

w tej mierze w najbliższym czasie jest modernizacja  szkoły w Wolborzu. Szczególnie  jej 

najstarsza część. Nadmienił, że są przygotowywane plany i dokumentacja modernizacji obiektu 

oraz hali sportowej, która oddana do użytku ponad 20 lat temu, również wymaga już nowych 

rozwiązań odpowiadających współczesnym standardom. Tym większe słowa uznania i 

podziękowania dla dyrektora szkoły Grzegorza Adamczyka, który mimo trudności, z którymi 

musiał się mierzyć, znakomicie przygotował placówkę na pierwszy dzwonek. Przewodniczący, w 

imieniu Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia oraz swoim własnym, życzył gronu 

pedagogicznemu szkół i oddziałów przedszkolnych spokojnej, owocnej pracy.  

6. Podjęcie uchwał: 

 a) o zmianie uchwały  w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

przedszkolach i szkołach prowadzonych przez gminę Wolbórz 

Elżbieta  Bijoch Sekretarz Gminy – poinformowała, iż uchwała dotyczy ustalenia wynagrodzeń 

osób, które zajmują stanowiska tzw. kierownicze. Rozporządzenie ministra edukacji określa 

wynagrodzenia zasadnicze nauczycieli oraz wskazuje stanowiska, na których mogą być 

przyznane dodatki funkcyjne. Rada dokonuje  zmiany wysokości dodatków funkcyjnych, które 

obowiązywały w poprzednim roku szkolnym. Podwyżka  o 20%. Podkreśliła, że podwyżki nie 

było od 2022 roku. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

o zmianie uchwały  w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

przedszkolach i szkołach prowadzonych przez gminę Wolbórz 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 



 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/40/2024 

 

 b) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż w uchwale wyraża się zgodę na zbycie 

nieruchomości położonych w obrębie ewidencyjnym Leonów, są to działki o numerach 99/12, 

99/13, 99/15, 99/16, 99/17, 99/18, 99/21, 99/22. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/41/2024 

 c) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości; (punkt zdjęto z porządku obrad) 

 d) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości; 



 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż w uchwale wyraża się zgodę na 

sprzedaż nieruchomości położonej w obrębie ewidencyjnym Marianów i są to działki 18/30 , 

18/31 , 18/32 , 18/38 , 18/39. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/42/2024 

 e) w sprawie nadania nazwy ulicy; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż nadaje się w drodze wewnętrznej 

stanowieniu współwłasność osób fizycznych oznaczonych numerami działek 403/5 , 403/15 , w 

obrębie geodezyjnym Golesze, w miejscowości Golesze Duże, ulicę o nazwie Piekarska. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  



 

Głosowano w sprawie 

w sprawie nadania nazwy ulicy; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/43/2024 

 f) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż wyraża się zgodę na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy na okres dłuższy niż 3 lata dla części 

działek o numerach 36/3 , 37/1 , 38/1 , łącznie powierzchni  225 metrów kwadratowych położonej 

w obrębie ewidencyjnym Bronisławów na rzecz T-Mobile Polska S.A. z przeznaczeniem pod wieże 

telekomunikacyjną, która obecnie tam stoi. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 



 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/44/2024 

 g) w sprawie zaliczenia drogi w Adamowie do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej 

przebiegu 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza - Zalicza się do kategorii dróg gminnych  drogę 

wewnętrzną usytuowaną na terenie miejscowości Adamów. Lokalizacja, przebieg drogi został 

omówiony na poszczególnych komisjach 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie zaliczenia drogi w Adamowie do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia jej przebiegu 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/45/2024 

 



 

 h) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości do mienia komunalnego 

gminy w drodze komunalizacji mienia Skarbu Państwa; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza  - poinformował iż pojawiły się możliwości nieodpłatnego 

nabycia nieruchomości w Swolszewicach Dużych. Wobec czego w uchwale wyraża się zgodę na 

nieodpłatne nabycie do mienia komunalnego gminy Wolbórz w drodze  komunalizacji działki o 

numerze 515 stanowiącą własność skarbu państwa położoną w Swolszewicach Dużych.  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości do mienia komunalnego 

gminy w drodze komunalizacji mienia Skarbu Państwa; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/46/2024 

 i) w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Wolbórz 

na lata 2024-2034; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż przystępuje się do sporządzenia 

gminnego programu rewitalizacji. pojęcie programu rewitalizacji oraz  proponowane zadania 

zostały omówione na poszczególnych komisjach. 



 

Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej – zwróciła się z pytaniem, czy mieszkańcy będą mogli 

zgłaszać propozycje do programu? Jeśli tak to kiedy? 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż program będzie poddawany 

konsultacjom społecznym . Termin konsultacji nie jest jeszcze znany. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Wolbórz na 

lata 2024-2034; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/47/2024 

 j) o zmianie uchwały Nr XL/319/2014 Rady Miejskiej w Wolborzu z dnia 30 stycznia 2014 r. 

w sprawie zarządzenia poboru podatków: rolnego, leśnego, od nieruchomości w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia; 

Izabela  Midera Skarbnik Gminy - projekt uchwały zakłada zmianę załącznika numer 1 do 

uchwały z 30 stycznia 2014 roku i w tym załączniku zmieniamy inkasenta w sołectwie Kuznocin. 

będzie to Pani Feja Dagmara wybrany nowy sołtys Sołectwa Kuznocin. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz 



 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

o zmianie uchwały Nr XL/319/2014 Rady Miejskiej w Wolborzu z dnia 30 stycznia 2014 r. w 

sprawie zarządzenia poboru podatków: rolnego, leśnego, od nieruchomości w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości wynagrodzenia; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/48/2024 

 

 k) o zmianie uchwały Nr LXVI/609/2024 Rady Miejskiej w Wolborzu z dnia 28 lutego 2024 r. 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w 

gminnej ewidencji zabytków na realizację zadania pn. „Wykonanie remontu czterech 

zabytkowych konfesjonałów w parafii św. Mikołaja Biskupa w Wolborzu” w ramach Rządowego 

Programu Odbudowy Zabytków; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż w uchwale zmianie ulega § 1., udziela 

się pomocy finansowej z budżetu gminy Wolbórz w formie dotacji dla rzymskokatolickiej parafii 

św. Mikołaja Biskupa w wysokości 198 000,36 na wykonanie remontu czterech zabytkowych 

konfesjonałów.  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  



 

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

o zmianie uchwały Nr LXVI/609/2024 Rady Miejskiej w Wolborzu z dnia 28 lutego 2024 r. w 

sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków na realizację zadania pn. „Wykonanie remontu czterech zabytkowych 

konfesjonałów w parafii św. Mikołaja Biskupa w Wolborzu” w ramach Rządowego Programu 

Odbudowy Zabytków; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/49/2024 

 l) o zmianie uchwały Nr LXVI/610/2024 z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków 

na realizację zadania pn. „Wykonanie instalacji SSP w Kościele Parafialnym pw. Świętego 

Mikołaja Biskupa w Wolborzu” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż w uchwale zmianie ulega § 1., udziela 

się pomocy finansowej z budżetu gminy Wolbórz w formie dotacji dla rzymskokatolickiej parafii 

św. Mikołaja Biskupa w wysokości 175 tysięcy na wykonanie instalacji z SSP w kościele 

parafialnym pod wezwaniem św. Mikołaja Biskupa. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  



 

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

o zmianie uchwały Nr LXVI/610/2024 z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków 

na realizację zadania pn. „Wykonanie instalacji SSP w Kościele Parafialnym pw. Świętego 

Mikołaja Biskupa w Wolborzu” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/50/2024 

 

 m) o zmianie uchwały Nr LXVI/611/2024 z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie  określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków 

na realizację zadania pn. „Remont dachu zabytkowej kaplicy cmentarnej św. Anny w 

Bogusławicach” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż w uchwale zmianie ulega § 1., udziela 

się pomocy finansowej z budżetu gminy Wolbórz w formie dotacji dla rzymskokatolickiej parafii 

św. Mikołaja Biskupa w wysokości 500 000 złotych na wykonanie remontu dachu zabytkowej 

kapicy cmentarnej świętej Anny Bogusławicach. 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  



 

Głosowano w sprawie 

o zmianie uchwały Nr LXVI/611/2024 z dnia 28 lutego 2024 r. w sprawie  określenia zasad 

udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków 

na realizację zadania pn. „Remont dachu zabytkowej kaplicy cmentarnej św. Anny w 

Bogusławicach” w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

Uchwała nr VI/51/2024 

 

 n) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 2024-2033; 

Izabela Midera Skrabnik Gminy – poinformowała, iż podstawą zmian przyjętych wartości 

wieloletniej programy finansowej są zmiany w budżecie gminy Wolbórz, wprowadzone 

zarządzeniem burmistrza Wolborza z dnia 22 sierpnia i uchwałą Rady Miejskiej z dnia 28 sierpnia. 

W związku z tym dochody budżetu i wydatki zmniejszają się o kwotę 72 766 zł. i po zmianach 

dochody budżetu to kwota 73,631,576,35 zł, z czego dochody bieżące zwiększamy o kwotę 249 

288,70 zł i wynoszą 58 061 718,35 zł. Natomiast dochody majątkowe zmniejszają się  o kwotę 322 

055,56 zł i po zmianach jest to kwota 15 539 855,01 zł. Wydatki ogółem to wysokość 77 345 

750,18 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono o kwotę 304 223,78 zł i wynoszą 55 632 831,67 zł, 

natomiast wydatki majątkowe zmniejszono o 376 999,64 zł, i wynoszą 21,682,888,51 zł. Różnica 

między dochodami i wydatkami bieżącymi zmniejszyła się o kwotę 54 935,08 zł i wynosi 2 398 

856,67 zł. Wskaźnik planowanej spłaty rady i odsetek do wysokości dochodu zmniejszył się o 

0,01% do 8,66% Wskaźnik jednoroczny zmniejszył się o 0,12% do wysokości 7,94, natomiast 

dopuszczalny wskaźnik to 19,23%. Zmieniono również wykaz przedsięwzięć do WPF-u i w 

związku z tym wydatki objęte limitem zmniejszyły się o kwotę 5 544 090 zł do ogólnej kwoty 

16 468 077,74 zł. Jeśli chodzi o zadania, w zadaniu projekt drogi gminnej w miejscowości 

Bogusławice poprawiliśmy kwotę do łącznej 193 984,60 zł. Również poprawiono kwotę w zadaniu 

przebudowa ulicy Sportowej w Wolborzu w zakresie infrastruktury teletechnicznej do łącznej w 



 

wysokości 54 tys. zł. Zmieniono nazwę zadania na rozbudowę, przebudowę, nadbudowę i 

termomodernizację gminy w Szkole Podstawowej w Wolborzu. Dopisano nowe zadanie budowa 

kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Wolbórz oraz usunięto zadanie przebudowa drogi gminy w 

Komornikach 

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie 

omawianego projektu uchwały.   

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła –  przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolbórz na lata 2024-2033; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

 o) w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2024. 

Izabela  Midera Skarbnik Gminy – poinformowała, iż w  załączniku nr 1 dotyczącym dochodów 

założono zmniejszenie  dotacji na modernizację oświecenia ulicznego w gminie Wolbórz o 228 tys. 

zł, zmniejszono wysokość środków otrzymanych z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 na dwa 

projekty, remont dachu zabytkowej kapicy cmentarnej św. Anny Bogusławicach i remont czterech 

zabytkowych konfesjonałów w parafii św. Mikołaja Biskupa w Wolborzu. Łącznie to kwota 94 

055,56 zł. W dochodach własnej gminy dołożono 25 tysięcy do podatku od osób fizycznych, 

dołożono 6 tysięcy do opłaty targowej. Zmieniono klasyfikację w paragrafie w opłacie za zajęcie 

pasa drogowego z 049 na 062. To samo w opłacie za zajęcie pasa drogowego w drodze 

wewnętrznej, gdzie dołożono również 5 tysięcy złotych. Wpływy za odszkodowanie za przepięcie 

dołożono 661,92 zł. Dochody z tytułu udostępnienia konstrukcji wsporczych zwiększono o 500 zł 



 

i darowizny na renowację zabytków zwiększono o 26 503 zł. Załącznik numer 2 wydatki w dziale 

transport i łączność Zmniejszono zadanie projekt drogi gminnej w miejscowości Bogusławice o 60 

tysięcy. To 60 tysięcy przesunięto na rok 2025. Zmniejszono o 3 300 zadanie przebudowa ulicy 

Sportowej w Wolborzu w zakresie infrastruktury teletechnicznej i zmniejszamy zadanie 

przebudowa drogi gminnej w Komornikach o 47 228 zł. W dziale administracja publiczna 

zwiększono zakup usług pozostałych w urzędzie miejskim o 40 tysięcy złotych i o 15 tysięcy zakup 

usług pozostałych w promocji. W dziale oświata i wychowanie zmieniono zadanie na rozbudowę, 

nazwę zadania na rozbudowę, przebudowę, nadbudowę i termomodernizację budynków Szkoły 

Podstawowej w Wolborzu. jak również w roku 2025 dołożono 200 tysięcy złotych. Na dowożenie 

uczniów do Szkoły Podstawowej w Proszeniu dołożono 4300 złotych. i na dowożenie dzieci 

niepełnosprawnym do przedszkola dołożono 3300 zł. W dziale gospodarka komunalna i ochrona 

środowiska wprowadzono nowe zadanie, budowa kanalizacji sanitarnej na terenie gminy Wolbórz 

w kwocie 40 tysięcy. Kolejne 40 tysięcy zaplanowano na rok 2025. Do zadania budowa parku w 

Wolborzu dołożono 46 tysięcy złotych i zdjęto zadanie modernizacja oświetlenia łącznego w 

gminie Wolbórz w kwocie 285 tysięcy złotych. W dziale Kultura i Dziedzictwo Narodowe zdjęto 

2353 złotych z dotacji na remont dachu zabytkowej kapicy cmentarnej św. Anny Bogusławice. 

zdjęto 93 622,64 złotych z dotacji na remont czterech zabytkowych konfesjonałów w parafii św. 

Mikołaja Biskupa w Wolborzu, a zwiększono dotację na wykonanie instalacji SSP w kościele 

parafialnym przy pod wezwaniem św. Mikołaja Biskupa w Wolborzu o kwotę 28 513 złotych i 

wprowadzono nowe zadanie gminy program rewitalizacji gminy Wolbórz na lata 2024-2034 w 

kwocie 55 000 złotych. 

Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej – zwróciła się z prośbą o doprecyzowanie informacji 

przekazanej  na komisji budżetowej, że w ramach zakupu  usług pozostałych z kwoty 40 tysięcy 

24 tysiące przeznaczone jest na sfinansowanie firmy zewnętrznej do napisania projektu o 

pozyskaniu środków finansowych. Zauważyła, iż mamy w urzędzie osobę, która zajmuje się 

pisaniem projektów czy projekt wykracza poza ich kompetencje? 

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – poinformował, iż są wnioski do których należy 

sporządzić analizy finansowe oraz analizy przepisów unijnych, przy takich wnioskach posiłkujemy 

się firmami zewnętrznymi które się tym zajmują.  

Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej – zwróciła się z pytaniem z jakich środków został 

zakupiony ekran dla Polichna, ponieważ w budżecie nie ma takiej odrębnej pozycji? 

Izabela  Midera  Skarbnik Gminy – poinformował, iż zakupiono część materiałów do konstrukcji 

ekranu. Podkreśliła, iż Polichno pozyskało środki zewnętrzne na kino letnie, termin realizacji 

projektu był do końca sierpnia, sołtys zwrócił się z wnioskiem o pomoc w ramach środków 

budżetowych zakupiono rurki i płótno.  

Radny Krzysztof Czapla – poinformował, iż ekran został wykonany przez mieszkańców, gmina 

zakupiła materiał.  

Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej – poinformowała, iż w budżecie nie ma takiej pozycji.  



 

Izabela Midera Skarbnik Gminy – poinformowała, iż zakupiono to w ramach środków w 

budżecie na utrzymanie zieleni. Nie ma odrębnej pozycji w budżecie.  

Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej – zwróciła uwagę, iż projekt ma znamiona inicjatywy 

lokalnej przy współfinansowaniu z budżetu gminy, podkreśliła, iż jej zdaniem powinno się 

umocować takie inicjatywy w uchwale odrębnej, by mieszkańcy mogli realizować swoje projekty 

i się aktywizować.  

Radny Krzysztof Czapla – poinformował, iż złożono wniosek na projekt kino letnie dla dzieci, 

początkowo nie zakładano że wniosek zostanie uwzględniony i otrzyma dofinasowanie. 

Pozyskano 5 tys. zł na wyświetlenie filmów do końca sierpnia. Zabrakło środków na ekran 

wobec czego zwrócił się do gminy o wsparcie finansowe.  

Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej – podkreśliła, iż pomysł, inicjatywa jest fantastyczna, 

natomiast kwestia umocowania tego trybu, w jakim te środki dodatkowe na realizację tego 

przedsięwzięcia zostały pozyskane. To są moje wątpliwości. Projekt nie obejmował zakupu 

ekranu 

Izabela  Midera Skarbnik Gminy – poinformowała, iż w ramach budżetu jeśli starcza środków 

wspomagamy różne sołectwa w zależności od tego jakie jest zapotrzebowanie i jakie wolne 

środki w budżecie. Podkreśliła, iż w  momencie realizacji czy funduszu sołeckiego czy innych 

inicjatyw różnie budżety się spinają, wtedy pomagamy, natomiast nie mamy wyodrębnionych 

takich środków, w zależności od tego, jakie sołectwo i co realizuje, staramy się pomagać.  

Joanna Biniek Radna Rady Miejskiej - jeżeli mieszkańcy Wolborza czy jakiegoś innego 

społeczeństwa będą mieli pomysł, a braknie im środków, to będą mogli liczyć na wsparcie w 

ramach możliwości oczywiście. 

Izabela  Midera Skarbnik Gminy – tak wygląda pomoc.  

W związku z brakiem dyskusji   Przewodniczący Rady Zbigniew Klewin – zwrócił się do 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Przewodniczącego Komisji 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego oraz Przewodniczącego Komisji 

Rozwoju Gospodarczego i Budżetu o przedstawienie opinii w sprawie omawianego projektu 

uchwały.   

Przewodniczący Komisji Oświaty Marek Gajda – przedstawił pozytywną opinię Komisji  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Paweł Swarbuła – przedstawił pozytywną opinię Komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu Janusz Swarbuła – również przedstawił pozytywną opinię 

Komisji.  

Głosowano w sprawie 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wolbórz na rok 2024. 

Wyniki głosowania 



 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Arkadiusz Bąbol, Dorota Bedyniak-Walaszczyk, Joanna Biniek, Krzysztof Czapla, Barbara 

Dziubałtowska, Marek Gajda, Łukasz Jagiełło, Bogumiła Jagodzińska, Zbigniew Klewin, 

Bogdan Pytel, Bronisław Rożek, Janusz Swarbuła, Paweł Swarbuła, Gabriel Zaremba 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Anita Kiszczak 

 

7. Informacje, komunikaty i sprawy różne. 

Radna Bogumiła Jagodzińska – poinformowała, iż na Komisji Budżetu oraz Komisji rolnictwa 

opiniowano wnioski mieszkańców w sprawie przejęcia dróg wewnętrznych. Zwróciła uwagę, iż 

brakuje konkretnych wytycznych, jakie drogi Gmina przejmuje a jakie nie. Wobec czego 

zaproponowała stworzenie regulaminu.  

Dymitr Jędryka Zastępca Burmistrza – zwrócił uwagę, iż właściciel dzieląc działki 

zobowiązany jest do wytyczenia dojazdu do drogi publicznej. Szerokości tych dróg są różne. 

Dlatego też na każdy wniosek należy spojrzeć indywidualnie.  

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Bogumiła Jagodzińska – złożyła zapytanie w sprawie watahy psów. 

9. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Wolborzu 

 

Zbigniew Klewin  

Przygotował: Alina Banaszczyk 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
Szczegółowy przebieg obrad znajduje się na stronie Portal Mieszkańca pod adresem: 

www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia 

 

https://wolborz.esesja.pl/transmisja/56310/vi-sesja-rady-miejskiej-28-sierpnia-2024.htm 

 

http://www.wolborz.esesja.pl/posiedzenia
https://wolborz.esesja.pl/transmisja/56310/vi-sesja-rady-miejskiej-28-sierpnia-2024.htm

